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Enhedslisten er generelt positiv overfor kommuneplanen, som vi finder er velafbalanceret mellem borgere, 
erhverv og natur. På de mest miljøfølsomme steder er der lagt op til, at der skal udføres vidtgående 
foranstaltninger for at sikre omgivelserne mod forurening. Vi er ligeledes positive overfor en fortsat udbygning 
af kommunen, hvor der bliver lagt vægt på almene boliger. De nyeste tiltag med nulenergiboliger – og på sigt 
måske også plusenergiboliger – hilser vi velkommen. 
 
På et enkelt punkt vil vi fra Enhedslistens side rejse et forslag. På Byrådsmødet 6/5-2014 blev der fremlagt 
befolkningsprognose frem til 2021, hvor det blev forudset, at andelen af unge i alderen 16-24 år ville falde. På 
mødet blev årsagen og udfordringen drøftet. På den baggrund foreslår Enhedslisten, at der i Kommuneplan 
2014 indregnes et areal, der kan bebygges med kollegieboliger/ungdomsboliger, da det er vores opfattelse, at 
en stor del af udfordringen omkring de 16-24 åriges andel af befolkningen i Ishøj skyldes, at det enten er for 
svært, for dyrt eller for lidt attraktivt for unge under uddannelse at bosætte sig i Ishøj. Da der i og omkring Ishøj 
er mange uddannelsesinstitutioner med ungdoms- og/eller videregående uddannelser, vil det være oplagt, at 
Ishøj i forbindelse med Kommuneplanen hjælper med at afhjælpe den generellse mangel på ungdomsboliger, 
der er i Hovedstadsområdet. 
 
Konkret peger vi fra Enhedslisten på det såkaldte ”lille erhvervsområde”, hvor ungdomsboliger sagtens vil 
kunne være i harmoni med det tilbageværende erhverv, 
 
 
Venlig hilsen 
Ole Wedel-Brandt 
Kontaktperson/byrådsmedlem 
Ishøj 
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